
Protokół NrVIII/2019 
Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 31 października 2019 r.

Obrady VIII Sesji Rady Gminy Wiżajny VIII kadencji odbyły się w sali znajdującej się 
w budynku Straży Pożarnej w Wiżajnach.
W sesji udział wzięli:

- Radni;
lista obecności w załączeniu (załącznik nr 1);

- sołtysi;
lista obecności w załączeniu (załącznik nr 2);

- zaproszeni goście;
lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3);

- pracownicy Urzędu Gminy:
Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - Wójt Gminy,
Pani Jadwiga Markowska - Sekretarz Gminy,
Pani Teresa Klejmont - Skarbnik Gminy,
Pani Ewelina Buczyńska - Referent w Urzędzie Gminy.

Obrady rozpoczęły się o godz. łO’̂
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko otworzył obrady VIII Sesji 

Rady Gminy Wiżajny. Stwierdził, że na stan 15 Radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych, co 
stanowi ąuorum do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko powitał Radnych, sołtysów, 
zaproszonych gości w osobach: Starosta Powiatu Suwalskiego Pan Witold Kowalewski, 
Proboszcz Parafii Pw. Świętej Teresy z Avila w Wiżajnach ks. Grzegorz Zwierzyński, 
Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rutce -  Tartak Pan mjr Wojciech 
Bartoszewicz, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska, 
Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach Pan Wiesław Anielak. 
Przewodniczący Rady Gminy powitał Pana Wójta z obsługą oraz pozostałe osoby 
uczestniczące w sesji.

Do p-ktu 2
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

porządku obrad. Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie.

Przyjęcie porządku obrad.
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Sprawozdanie Wójta Gminy z okresu między sesjami.
Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów oraz odpowiedzi Wójta Gminy.
Podjęcie uchwały w sprawie zakończenia działalności Publicznego Gimnazjum 
w Wiżajnach.
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 
dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.
Podjęcie uehwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 23 sierpnia 2019 r. 
w sprawie wprowadzenia w życie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów.
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10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2020 rok.

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 
Wiżajny lub jej jednostkom podległym.

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok.
15. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Wiżajny.
16. Wolne wnioski.
17. Zakończenie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Walejko zapytał czy są propozycje do 
przedstawionego porządku obrad. Nikt z zebranych żadnych zmian nie wniósł, wobec czego 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem proponowanego porządku. Za 
oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek został przyjęty.

Do p-ktu 3
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Walejko odczytał punkt: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. Dodał, że chodzi o przyjęcie protokołu 
z VII nadzwyczajnej sesji. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Za 
przyjęciem protokołu oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty.

Do p-ktu 4
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Walejko odczytał treść punkt: 

Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami.
Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powitał Przewodniczącego Rady 

Gminy, radnych Rady Gminy, zaproszonych gości w osobach: Starosta Powiatu Suwalskiego 
Pan Witold Kowalewski, Proboszcz Parafii Pw. Świętej Teresy z Avila w Wiżajnach ks. 
Grzegorz Zwierzyński, Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rutce -  Tartak 
Pan mjr Wojciech Bartoszewicz, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława 
Wierzchowska, Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach Pan 
Wiesław Anielak.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował o następujących 
sprawach:
- W Urzędzie Gminy mieliśmy kontrolę z Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 
kompleksowo kontrolowała rok 2018 i 2019 do dnia kontroli. Zostały przekazane zalecenia 
do wykonania. Mieliśmy również audyt z Izby Administracji Skarbowej w Białymstoku, 
w której kontroli podlegała subwencja wyrównawczą i oświatowa. Kontrola zakończyła się 
pozytywnie.
- Został otwarty wyremontowany odcinek drogi powiatowej nr 1127B Wiżajny - Smolniki -  
Sidory oraz droga gminna Okliny - Mauda.
- Otrzymaliśmy ze Straży Granicznej z Białegostoku bezpłatnie Busa Renault Trafie, który 
będzie służył gminie.
- Prokuratura Rejonowa w Suwałkach umorzyła śledztwo w sprawie kradzieży autobusu 
szkolnego. Jest to warunek, żeby przystąpić o odszkodowanie. Komenda Miejska Policji



w Suwałkach zwróciła kluczyki od autobusu i we wtorek przekazujemy dła firmy 
ubezpieczeniowej, która rozpocznie procedurę wypłaty odszkodowania.
- Do końca roku zostaną wykonane ostatnie słupy oświetleniowe w miejscowości Mierkinie 
i jedna lampa przy hali sportowej w Wiżajnach.

- Ustalone zostały przyczyny zabrudzenia wody. Okazało się, że trzeba było czyścić zbiorniki, 
które przez 9 łat nie były czyszczone. Zostały chemicznie wyczyszczone i powinno teraz być 
dobrze. Wiąże się to z tym, że będziemy całą sieć płukali, ale mamy nadzieję, że w ciągu 
miesiąca to zakończymy.
- Mosty w miejscowości Mauda i Jaczne są w bardzo złym stanie i wymagają naprawy 
dlatego ruszamy z pracami od 4 listopada.
- W wyniku przeprowadzonych rokowań została sprzedana nieruchomość zabudowana będąca 
własnością Gminy Wiżajny przy ul. Rynek 4 za cenę 66 000,- zł. Cena wywoławcza 
38 120,00,-z ł. Po dwóch przetargach nieruchomość nie została sprzedana.
- Zamierzam złożyć wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie w ramach programu „Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów 
pochodzących z działalności rolniczej” o dofinansowanie odbioru od rolników folii i innych 
odpadów pochodzących z działalności rolniczej.
- Przedstawiam informację o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2018 rok przez 
pracowników zatrudnionych w Urzędzie Gminy Wiżajny zobligowanych do złożenia tych 
oświadczeń ( załącznik nr 4).
- Przedstawiam informację o Steinie realizacji zadań oświatowych Szkoły Podstawowej im. 
Marszałka Józefa Piłsudskiego w Wiżajnach w roku szkolnym 2018/2019 ( załącznik nr 5).
- W budżecie gminy na przyszły rok planuję wykonać drogę Rogożajny Wielkie -  
Sześciwłóki z dofinansowaniem z Funduszu Dróg Samorządowych.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko zapytał czy ktoś ma uwagi do 
sprawozdania Wójta. Uwag nie zgłoszono. Za przyjęciem sprawozdania oddano 
15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, 
że sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami zostało przyjęte.

Do p-ktu 5
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Wójta.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko poinformował, że nie wpłynęły 

żadne interpelacje i zapytania.
Głos zabrał Starosta Powiatu Suwalskiego Pan Witold Kowalewski, który 

podziękował za wsparcie finansowe w wysokości 100 000,- zł na drogę Rogożajny Wielkie -  
Soliny dla Radnych, Pana Wójta oraz wszystkim zaangażowanym osobom. Jednocześnie 
poinformował, że został złożony wniosek na kolejny odcinek drogi Soliny -  Smolniki.

Starosta Powiatu Suwalskiego Pan Witold Kowalewski złożył gratulacje dła Pana 
Przewodniczącego Rady Gminy Pana Walentego Wałejko za otrzymanie medalu 100-lecia 
Odzyskania Niepodległości za rolnictwo i działalność społeczną. Jednocześnie poinformował, 
że drugim rolnikiem z naszej gminy który został oznaczony takim medalem został Pan 
Tadeusz Pruszyński z miejscowości Użmauda. Z całego Powiatu Suwalskiego zostało 
odznaczonych 6 rolników.

Starosta Powiatu Suwalskiego Pan Witold Kowalewski podziękował Panu Wójtowi 
za dotychczasową współpracę licząc na dalszą kontynuację dobrej współpracy.

Głos zabrał Proboszcz Parafii Pw. Świętej Teresy z Avila w Wiżajnach ks. Grzegorz 
Zwierzyński -  dziękuję za zaproszenie na sesję, chciałbym uczestniczyć zawsze w życiu tego 
społeczeństwa. Pierwszym z którym się spotkałem to był Pan Wójt, również Pan 
Przewodniczący i wiele innych osób. Będziemy wspólnie się spotykać i dyskutować.



Tworzymy Gminę i Parafię jako jedną wspólnotę. Chciałbym, żeby również Gmina miała 
wkład w Parafię, żeby samochody stały na dobrych parkingach.
Do p-ktu 6

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 
uchwały w sprawie zakończenia działalności Publicznego Gimnazjum w Wiżajnach.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 6).
Uchwała Nr VIIł/49/19 w załączeniu (załącznik nr 7).

Do p-ktu 7
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie ustałenia regulaminu wynagradzania nauczycieli.
Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że Zarząd Oddziału 

Związku Nauczyciełstwa Polskiego w Suwałkach pozytywnie zaopiniował przedstawiony 
projekt uchwały (załącznik nr 8).

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że w znowelizowanej 
Karcie Nauczyciela podwyższono dodatek funkcyjny z tytułu sprawowania funkcji 
wychowawcy kłasy -  minimum 300 zł. Ponadto podwyższono kwotę dodatku dła opiekuna 
stażu -  50 zł oraz zwiększono górną stawkę dodatku funkcyjnego dla dyrektora szkoły do 
1500 zł. W dodatku za trudne i uciążłiwe warunki pracy wprowadzono dodatkową stawkę 
miesięczną za nauczanie indywidualne w kwocie 150 zł. W regulaminie zostały określone 
warunki oraz kryteria przyznawania nagród ze specjalnego funduszu nagród. Pozostałe 
zmiany regulaminu mają charakter porządkowy.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 9).
Uchwała Nr VIII/50/19 w załączeniu (załącznik nr 10).

Do p-ktu 8
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz 
ich wydzierżawiania łub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 
nieoznaczony.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że jednym z zaleceń 
pokontrolnych Regionalnej Izby Obrachunkowej jest przedłożenie Radzie Gminy projektu 
w/w uchwały ze wskazaniem na obowiązek jej podjęcia.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  zawsze liczyłem się z waszym 
zdaniem i dlatego w każdym przypadku sprzedaży była podejmowana uchwała. Zalecenie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej spełnimy nawet nie podejmując tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Przeciw 
podjęciu uchwały głosowało 15 radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała nie została 
podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu (załącznik nr 11).



Do p-ktu 9
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 23 sierpnia 2019 r. w sprawie wprowadzenia 
w życie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że wpłynęła petycja 
złożona przez osobę fizyczną w sprawie wprowadzenia w życie w Urzędzie Gminy Wiżajny 
„Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów”. Odpowiedź na petycję należy udzielić w ciągu 
3 miesięcy. Po konsultacjach z Radcą Prawnym nie uwzględnia się petycji ze względu na brak 
podstaw prawnych do realizacji zawartych w niej wniosków.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu (załącznik nr 12).
Uchwała NrVIII/51/19w załączeniu (załąeznik nr 13).

Do p-ktu 10
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 rok.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że jest to program, który 
określa ogólne cele, zasady oraz formy współpracy Gminy Wiżajny z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w ustawie o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu (załącznik nr 14).
Uchwała Nr VIII/52/19 w załączeniu (załącznik nr 15).

Do p-ktu 11
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Wiżajny lub jej 
jednostkom podległym.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że jednym z zaleceń 
pokontrolnych Regionalnej Izby Obrachunkowej jest przedłożenie Radzie Gminy projektu 
uchwały zmieniającej w/w uchwałę poprzez objęcie jej treścią instytucji kultury. W związku 
z tym treść § 4 została uzupełniona o instytucje kultury.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pjdań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 16).
Uchwała Nr VIII/53/19 w załączeniu (załącznik nr 17).

Do p-ktu 12
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.



Radny Gminy Pan Stanisław Dąbrowski -  ja byłem przeciw podnoszeniu podatku
rolnego.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko -  nie podejmujemy uchwały 
w sprawie podatku rolnego, gdyż na komisjach ustaliliśmy, że nie obniżamy średniej ceny 
skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 
2019, która wyniosła 54,36 zł za ł dt.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 12 radnych, 2 głosy przeciw, 1 głos wstrzymał się. Przewodniczący 
stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 18).
Uchwała Nr VIII/54/ł9 w załączeniu (załącznik nr 19).

Do p-ktu 13
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 12 radnych, 2 głosy przeciw, 1 głos wstrzymał się. Przewodniczący 
stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 20).
Uchwała Nr VIłI/55/19 w załączeniu (załącznik nr 21).

Do p-ktu 14
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok.
Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła proponowane zmiany 

w budżecie gminy na 2019 rok:
1. Zwiększono dochody i wydatki w wysokości - 42 716,- zł zwiększenie części oświatowej 
subwencji ogólnej na 2019 rok na wypłaty wynagrodzenia nauczycielom.
2. Zwiększono dochody z tytułu opłat za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych w kwocie - 6 542,- zł zwiększając również wydatki w dziale ochrona zdrowia 
w zakresie przeciwdziałanie alkoholizmowi.
3. Zwiększono plan dochodów i wydatków w dziale pomoc społeczna w wysokości:

- 2 845,- zł zwiększenie dotacji na wypłaty dodatku socjalnego dla pracownika socjalnego,-
- 1 400,- zł jest to zwiększenie dotacji na dofinansowanie opłacania składek na 

ubezpieczenie zdrowotne,
- 13 700,- zł zwiększenie dotacji na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych,
- ł ,- zł w zakresie wypłat dodatków mieszkaniowych.

4. Zwiększono plan dochodów i wydatków w kwocie - 27 000,- zł zwiększenie dotacji 
celowej na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów.
5. Zwiększono dochody z wpłat podatków i opłat lokalnych oraz odsetek od nieterminowych 
opłat ogółem - 16 072,- zł.
6. Przeniesiono plan wydatków pomiędzy paragrafami w dziale transport i łączność 
w wysokości- 40 000,- zł z przeznaczeniem na remont dróg gminnych.
7. Zwiększono plan wydatków w rozdziale usługi opiekuńcze - 3 990,- zł na wynagrodzenia 
osobowe pracowników oraz - 12 082,- zł na opłaty za osoby przebywające w domu pomocy 
społecznej.



Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imierme uchwały w załączeniu ( załącznik nr 22).
Uchwała Nr VIII/56/19 w załączeniu (załącznik nr 23).

Do p-ktu 15
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wiżajny.
Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że firma Eko 

wystąpiła z pismem informującym, że w przypadku utrzymania ilości odpadów z 2018 r. 
opłata do końca bieżącego roku wzrośnie o około 10200 zł (3400 zł miesięcznie). Dodatkowo 
po nowym roku będzie obowiązywało 6 nowych frakcji odpadów komunalnych. Do końca 
roku trzeba ogłosić przetarg i zobaczymy ile firm się zgłosi. Trzeba liczyć się z tym, że cena 
odbioru odpadów wzrośnie. W związku z tym musi być podjęta nowa uchwała w tej sprawie. 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach zaopiniował pozytywnie projekt 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wiżajny (załącznik nr 24).

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 25).
Uchwała Nr VIII/57/19 w załączeniu (załącznik nr 26).

Do p-ktu 16
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Wolne wnioski.
Przewodniczący przedstawił informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 

radnych za 2018 rok (załącznik nr 27).
Sołtys sołectwa Bumiszki Pan Jan Zbroja -  Panie Przewodniczący proszę wyjaśnić 

przekręt wiżański na szacowanie szkód z suszy. Był przekręt, nie zachodzili wszędzie. To 
jeśli zachodzili do miejscowości to nie może być takiej sytuacji, że u jednego jest susza, a 
obok u sąsiada nie ma suszy. Powoływał się Przewodniczący komisji na Puławy. Jeśli 
Przewodniczący komisji ma pomagać Wójtowi to niech pomaga, tak być nie powinno.

Głos w sprawie zabrał Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego 
w Suwałkach Pan Wiesław Aniełak -  susza była, jednak wszystkie komisje mają swoje 
wytyczne i działają zgodnie z prawem. Komisja jest niezależna. W wytycznych komisji było, 
że szacuje się tylko na glebach kat. I. Zgodnie z tym komisja miała udać się na pola, gdzie jest 
gleba tej kategorii. Susza była na każdej głębię, ale komisja mogła szacować tylko tam, gdzie 
było żółte pole według Instytutu w Puławach. Jeśli komisja nie była u Pana na polu to znaczy, 
że u Pana gleba nie była kat. I.

Sołtys sołectwa Bumiszki Pan Jan Zbroja - to nie jest zabawa w kolory. Byłem 
u Przewodniczącego komisji i pytałem do kogo mogę się odwołać to mówił, że do nikogo.

Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach Pan Wiesław 
Anielak -  jeśli komisja nie była to znaczy, że działka nie kwalifikowała się do szacowania 
strat. Nie może być takiej sytuacji, że gleby są kat. I i powierzchnia przekracza 50% to nie ma 
możliwości, że komisja nie była.

Sołtys Sołectwa Wiłkupie Pani Maria Duś -  chciałam zapytać jak to było szacowane, 
że mamy 13 ha a oszacowanych 9 ha i wyszło tylko 25% .



Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach Pan Wiesław 
Anielak -  liczone były straty danej uprawy.

Sołtys sołectwa Bumiszki Pan Jan Zbroja - Przewodniczący naszej gminnej komisji 
nie powinien nim być.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  jak jest temat suszy na urząd pada 
blady strach. Musi być odpowiednia osoba z wykształceniem rolniczym lub być rolnikiem. 
Pan Buczyński zgodził się być w komisji, a robił to wszystko zgodnie z wytycznymi. Zrobili 
to co z góry mieli narzucone. Bardzo proszę mieć szacunek do pracowników. Nie wieszajcie 
psów n moich pracownikach. Komisja się napracowała i dostała tylko przykre słowa. Podlaski 
Urząd Wojewódzki nie znalazł podstaw, żeby stwierdzić, że komisja pracowała źle. Petycja 
złożona przez rolników do Wojewody została przekazana do Ministerstwa i okazało się, że 
jest wszystko w porządku.

Sołtys sołectwa Bumiszki Pan Jan Zbroja - Panie Wójcie następnym razem jak 
będzie susza to trzeba spotkać się i ustalić co dalej. Niech nam Puławy nie narzucają, że u 
sąsiada była susza, a u mnie nie było. Jak będzie trzeba jechać do Warszawy to pojadę.

Sołtys sołectwa Poplin Pan Zdzisław Hołdyński -  tak samo będzie z folią, nie 
wszystkim wystarczy, folię trzeba dostarczyć do jednego punktu.

Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach Pan Wiesław 
Anielak -  Pan Daniel Gajewski jest przedstawicielem Izby Rolniczej proszę z nim się 
skontaktować to pomoże napisać pismo w tej sprawie.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  chciałbym zapytać o oświetlenie na ul. 
Suwalskiej oraz mam prośbę, żeby poinformować mieszkańców o płukaniu sieci 
wodociągowej.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  mieszkańcy zostaną 
powiadomieni, a jeśli chodzi o oświetlenie to chciałbym zrobić lampy w kwocie 8 000,- zł za 
jeden słup.

Sołtys Sołectwa Wiłkupie Pani Maria Duś -  dlaczego firma, która odbiera śmieci nie 
zostawia nam worków.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  do tej pory obowiązują stare 
zasady. Od nowego roku będzie inaczej.

Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Grzegorz Romanowski -  co z wodą, czy długo 
będzie czarna woda.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  szkoda, że Pana nie było 
wcześniej, była mowa o wodzie. Problem został rozwiązany.

Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Grzegorz Romanowski -  czekacie długo jeszcze, 
czy będziecie pisali do ochrony środowiska w sprawie modernizacji oczyszczalni.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  mamy złożony wniosek 
o dofinansowanie, jest na 15 miejscu. Zaistniała sytuacja, że we wniosku na przebudowę 
oczyszczalni ścieków chcieli nie uwzględnić 6 przepompowni bo było napisane „remont”, 
który nie wpisuje się w założenia programu. Po przeprowadzonych rozmowach stwierdzono, 
że będzie to przywieziony z fabryki gotowy element i włożony do przepompowni i wtedy 
zostanie zaliczony do dofinansowania. W 2020 roku robimy przepompownie, a w 2021 roku 
modernizację oczyszczalni ścieków ze względu na to, że nie wyrobimy się finansowo, dlatego 
ta inwestycja jest podzielona na dwa etapy.

Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Grzegorz Romanowski -  to znaczy, że rok nic nie 
będzie się działo.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  składałem wniosek do PROW, 
później do fNTERREGU i nie otrzymaliśmy dofinansowania. Próbuję coś zrobić, żeby 
otrzymać dofinansowanie bo swoich takich pieniędzy gmina nie mam.
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Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Grzegorz Romanowski -  czy będzie funkcjonowało 
odśnieżanie chodników.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  to nie jest nic nowego. Wysłać pismo do 
mieszkańców z prośbą o właściwe utrzymanie w czystości chodników, a później wyciągać 
sankcje.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  napiszemy pismo do mieszkańców 
i umieścimy informację na stronie internetowej Urzędu Gminy.

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Do p-ktu 17
Przewodniczący Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko stwierdził, że porządek sesji 

został wyczerpany. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu 
i zamknął obrady VIII sesji Rady Gminy Wiżajny VIII kadencji.
Sesja trwała do godz. 12'^.

Przewodniczący Rady Gminy 

I - I  Walenty Wałejko
Protokołowała: 
E. Buczyńska


